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Deltakere  
 

Prosjektgruppe for kommuneplanens samfunnsdel:  

Renate Løland, samfunnsplanlegger 

Tina Fabricius, enhetsleder for innovasjon og forvaltning og assisterende kommunalsjef (helse – 

og omsorgssektoren)  

Hans Tveitereid, plansjef 

Arne Mowatt Haugland, oppvekstsjef og assisterende kommunalsjef (oppvekstsektoren)  

Anne-Grete Glemming, kommunalsjef (oppvekstsektoren)  

Bodil Slettebø, næringssjef  

CoLAB (Universitetet i Agder): 

Åshild Kristensen Foss 

Cecilie Solheim  

Bakgrunn  
 

I vår ble det gjennomført en omfattende medvirkningsprosess i forbindelse med revidering av 

kommuneplanens samfunnsdel. Målet med prosessen var å utarbeide prioriterte satsingsområder 

for planen, som gjennom den brede medvirkningen ville være godt forankret både eksternt og 

internt i kommunen.  

Medvirkningsprosessen resulterte i fire satsingsområder. Disse ble først drøftet i 

kommunedirektørens ledergruppe, før de til slutt ble vedtatt av kommunestyret:   

Grønnere hverdag  

Livsmestring i alle faser 

Næringsutvikling 

Kompetansebyen  

Det ble også vedtatt at å være fremoverlente og samskapende skulle være et gjennomgående 

fokus i planen.  

Planlegging 
 

Når satsningsområdene var vedtatt, begynte planleggingen av prosessen videre. Det foreløpige 

arbeidet hadde avklart hva man skulle jobbe med, men det var behov for å fylle satsingsområdene 

med mer innhold.   

Prosjektgruppen for samfunnsdelen besluttet å holde fire samlinger, en for hvert satsningsområde.  

Noen av medlemmene i prosjektgruppen hadde tidligere deltatt på forumet for #vårtagder, og 

hadde positive erfaringer fra dette. Næringssjefen Bodil Slettebø visste at forumet hadde blitt 

gjennomført i samarbeid med UiA, og foreslo derav å kontakte CoLAB, et forsknings- og 

samskapningsfora som hadde bistått i arbeidet med workshopene under #vårtagder – samlingene.  
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CoLAB ble kontaktet, og det ble gjennomført flere planleggingsmøter med medlemmer i 

prosjektgruppen og CoLAB for å redegjøre for hva samlingene burde inneholde. Medlemmene 

prosjektgruppen fikk ansvar for hvert sitt satsingsområde, slik at det lettere kunne tilrettelegges for 

arbeidsmøter for hver enkelt samling. Samfunnsplanlegger deltok også på flesteparten av disse 

arbeidsmøtene.   

I tillegg til prosjektgruppen, ble også noen eksterne aktører kontaktet for å bistå i planleggingen. 

For satsningsområdet «Næringsutvikling», deltok leder for Grimstad næringsforening, Hanne 

Gulbrandsen og næringsrådgiver Matthieu Aemisegger, i tillegg til næringssjef og 

samfunnsplanlegger.  

CoLAB sin hovedoppgave var å legge rammer for workshopene. De hjalp med utforming av 

spørsmål.  

For å få en oversikt over antall deltakere, ble det laget et påmeldingsskjema hvor deltakerne 

krysset av på hvilke satsingsområder de var interessert i. Det ble noe problemer med datoer for 

enkelte av samlingene, da de første foreslåtte datoene ble for tidlig på dagen.  

Påmeldingsskjemaet ba om navn og rolle, slik at det skulle være enkelt å dele inn i grupper i 

forkant av samlingene.  

Samlingene ble også markedsført via artikkel i Grimstad Adressetidende, kommunens hjemmeside 

og arrangementer på Grimstad kommunes Facebook profil. Noen av arrangementene ble sponset 

(betalt for å nå ut til flere personer), men dette fungerte ikke på «Kompetansebyen» og «Grønnere 

hverdag».  

Gjennomføring 
 

Næringsutvikling  

Samlingen for satsingsområdet «Næringsutvikling» ble arrangert i kommunestyresalen på 

Grimstad rådhus. Det var et svært godt oppmøte med fullsatt sal.  

Deltakerne hadde på forhånd blitt delt inn i grupper, slik at det skulle være variasjon blant 

gruppemedlemmene. Blant deltakerne var det næringsdrivende, ansatte i administrasjonen og 

politikere.  

Samlingen startet med en innledning fra ordfører Beate Skretting, etterfulgt av en kort presentasjon 

av næringssjef Bodil Slettebø om relevant data angående næringsutvikling i Grimstad. Deretter ble 

det holdt en panelsamtale bestående av Sveinung Hovstad, direktør Innovasjon Norge, Merete Lie 

Seland, styreleder Grimstad Næringsforening, Ingrid Lindqvist, studentrådsleder Grimstad 

kommune, Jorunn Gislefoss, fakultetsdirektør teknologi og realfag, UiA, Kristin Amanda Homme-

Gabrielsen, daglig leder Grimstad Min By. Hanne Gulbrandsen, leder av Grimstad 

Næringsforening, var moderator.  

Spørsmålene under worskhopen var inndelt i to temaer: «Næringsattraktivitet» og 

«Arbeidsplasser»  

Næringsattraktivitet:  

1. Hvilke styrker har Grimstad når det gjelder næringsattraktivitet?  

2. Hva må vi bli bedre på?  

3. Hvilke forutsetninger må være på plass for å jobbe i den retning vi ønsker?  

4. Hva er de viktigste stegene vi bør ta for å sette i gang? På hvilke måter kan vi jobbe 

sammen? 
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Arbeidsplasser:  

1. Hvilke styrker har Grimstad når det gjelder arbeidsplasser?  

2. Hvilke næringsområder bør det satses på?  

3. Hvilke typer næringer kan det tilrettelegges for?  

4. Hva er de viktigste stegene vi bør ta for å sette i gang? På hvilke måter kan vi jobbe 

sammen?  

 

Når spørsmålene var besvart, fikk gruppene ansvaret for å fordele inn svarene sine etter hva som 

vil ha høy/lav effekt og krever høy/lav innsats:  
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Kompetansebyen  

Samlingen ble avholdt i Salen på Grimstad bibliotek. Oppmøtet her var også bra, men ikke like 

mange som ved samlingen for «Næringsutvikling». Problemer knyttet til markedsføring på 

Facebook kan være blant årsakene til at oppmøtet ikke var like godt som ved første samling.  

Ordfører åpnet samling, deretter holdt kommunalsjef for oppvekst Anne-Grete Glemming en 

presentasjon av tilstandsrapporten for oppvekstsektoren. Det var to innledere: Gøril Hannås 

(viserektor for samfunnskontakt og nyskaping, UiA) og Gunhild Espeset (rektor, Dahlske 

videregående skole).  
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Grimstad Adressetidende var innom med journalist for å intervjue noen av deltakerne og 

rapportere om samlingen.  

Gruppene ble inndelt på forhånd, slik at det skulle være god variasjon blant gruppedeltakerne.  

Spørsmål:  

1. Hvilke kvaliteter har Grimstad i dag som gjør den attraktiv som kompetanseby?  

2. På hvilke områder og hvordan kan vi bli bedre?  

3. Hvordan kan vi faktisk og konkret få samhandling?  

4. Hvordan kan vi konkret jobbe med tidlig innsats?  

5. Hvordan ser det ut i Grimstad når vi har nådd målet?  

6. Hva kan kommunen bidra med for å få til gode samarbeid?  

7. Hva kan institusjonene/skolene bidra med for å få til gode samarbeid?  

8. Hva er de viktigste stegene vi bør ta for å komme i gang?  

9. Hva kan næringslivet bidra med for å få til gode samarbeid?  

 

Samme oppgave som under samlingen for «Næringsutvikling» ble også gitt, hvor gruppene ble 

nødt til å plassere svarene sine inn under hva som krever høy/lav innsats og vil ha høy/lav effekt.  

 

For å se alle innspill, se vedlegg «Kompetansebyen».   

 

 

 

Livsmestring i alle faser 

Samlingen for «Livsmestring i alle faser» ble i likhet med samlingen for «Kompetansebyen», 

arrangert i Salen på Grimstad bibliotek. Oppmøtet var veldig bra, med fullt hus.  

 

Spørsmål:  
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1. Hva kan kommunen bidra med?  

2. Hva kan næringslivet bidra med?  

3. Hva kan innbyggerne bidra med?  

4. Hva kan institusjonene og frivillige organisasjoner bidra med?  

5. Hvordan kan vi få til konkrete samarbeid?  

6. Hvilke aktiviteter og tilbud har Grimstad for de ulike aldersgrupper, som fungerer godt i 

dag?  

7. Hvordan kan vi bli bedre?  

8. Hvordan ser det ut i Grimstad når vi har nådd målet?  

9. Hvilke grep kan gjøres for å tilrettelegge og ta ansvar for eget liv?  

10. Hva er de viktigste stegene for å komme i gang?  

 

Når spørsmålene var besvart, måtte gruppene samarbeide om å inndele deres innspill etter hva 

som vil gi høy/lav effekt og krever høy/lav innsats.  

 

 

 

Grønnere hverdag  

Spørsmål:  

1. Hvilke grønne kvaliteter/tiltak har Grimstad som fungerer i dag?  

2. Hvordan ser det ut i Grimstad når vi har nådd målet?  

3. På hvilke områder og hvordan kan vi bli bedre?  

4. Hva er de viktigste stegene for å komme i gang? 

5. Hva kan kommunen og andre myndigheter bidra med?  

6. Hva kan næringslivet bidra med?  

7. Hva kan innbyggerne og frivillig lag og foreninger bidra med?  

8. Hvordan kan vi få til konkrete samarbeid? 
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Samme oppgave som ved de andre samlingene ble gitt etter at spørsmålene var besvart, hvor 

man måtte fordele innspill etter hva som vil gi høy/lav effekt og krever høy/lav innsats.  

 

 

Evaluering 
 

Det var som tidligere nevnt noen problemer knyttet til planlegging av tidspunkt for samlingene. I 

første omgang ble det planlagt å legge samlingene til ettermiddagen, men etter tilbakemelding fra 

kommuneplanutvalget om at dette vil krasje med manges arbeidstider, ble tidspunktene endret.  
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Dette medførte at samlingen «Grønnere hverdag» ble utsatt med noen dager, ettersom det ikke 

var mulig å finne ledig lokale på den opprinnelig planlagte datoen.  

Tilbakemeldingene fra deltakerne har vært positive. Gruppeinndelingene var varierte og så ut til å 

fungere godt. Spørsmålene ga mange gode diskusjoner, og innspillene har vært svært nyttige for å 

følge opp satsingsområdene med mål og strategier. Innspillene ble i etterkant av samlingene 

sortert i en SWOT-analyse. Disse analysene er vedlagt.  

 


